
 Číslo materiálu : 5/01 

Komise: Komise pro městská sídliště 

Datum :   21.1.2013 

Přítomni: 

Hosté: 

Omluveni: 

Neomluveni: 

Ing.Jirásek, J.Kozák, Ing.Vališ, Ing.Majznerová, Ing.Exner, 

Ing.Jiránková, Ing.L.Štolbová, 

M.Hlavatý, P.Berka, P.Ouřecký 

Člen RM: omluven 

Příští jednání: 11.3.2013 v 16.00 hodin 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

Rada města bere na vědomí zápis z komise pro městská sídliště ze dne 21.1.2013 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 
Zahájení, prezence 

1. Kácení dřevin – Ing. Jiránková 

2. Úklid a zeleň ve městě – Ing. Štolbová 

3. Regenerace panelového sídliště 

4. Kontrola zápisu 

5. Různé 

 

Jednání komise vedl pan Ing. Jirásek. Přivítal všechny přítomné a obeznámil je s programem. 

 

1. Kácení dřevin 

- na jednání komise byla pozvána pani Ing. Jiránková z odboru životního prostředí; 

- pohovořila o náplni činnosti odboru dle jednotlivých oddělení; oddělení ochrany přírody 

zabezpečuje výhradně státní správu na úseku ochrany přírody a krajiny (Mgr. I. Kupecká, Ing. 

A. Jiránková), myslivosti (Mgr. I. Kupecká, Vl. Vaňhal, J. Vízner), rybářství (Z. Tvrdíková), lesů 

(J. Vízner, Vl. Vaňhal), ochrany zemědělského půdního fondu (Z. Tvrdíková), státní 

rostlinolékařské správy (Mgr. I. Kupecká) a ochrany zvířat proti týrání (Mgr. I. Kupecká).Vydává 

rovněž další stanoviska související s úseky uvedené státní správy, jako např. stanoviska 

k dotacím, výstavám apod; 

- na základě opakovaných dotazů ohledně kácení, členy komise nejvíce zajímal postup při kácení 

dřevin, který byl pani inženýrkou podrobně popsán; informace byly doplněny ještě pani Ing.Lucií 

Štolbovou z odboru správy majetku; 

- pokud jsou dřeviny součástí významného krajinného prvku (VPK), musí ten, kdo zamýšlí 

provést zásah do VKP tím, že chce pokácet dřeviny v něm rostoucí, požádat podle § 4 odst.2 

zákona, Městský úřad Kutná Hora, odbor životního prostředí o vydání závazného stanoviska. 

- Povolení není třeba: 

1. Ke kácení dřevin z důvodů pěstebních, tj. za účelem obnovy porostů, nebo při provádění 

výchovné probírky porostů, a z důvodů zdravotních, nebo při výkonu oprávnění podle 

zvláštních předpisů. Kácení z těchto důvodů však musí být oznámeno písemně 

nejméně 15 dnů předem orgánu ochrany přírody, který je může pozastavit, omezit 

nebo zakázat, pokud odporuje požadavkům na ochranu dřevin nebo rozsahu zvláštního 

oprávnění. 

2. Ke kácení dřevin na pozemcích, které jsou ve vlastnictví fyzických osob, jestliže pozemky 

užívají a jde o dřevinu s obvodem kmene do 80 cm ve výši 130 cm nad zemí, nebo jde li 

o souvislé keřové porosty do celkové plochy 40 m2, pokud tyto dřeviny nejsou zvláště 

chráněným druhem rostlin a jsou splněny i ostatní podmínky stanovené zákonem či 

jinými právními předpisy. Takové kácení není třeba ani oznamovat. 

3. Ke kácení dřevin, je-li jejich stavem zřejmě a bezprostředně ohrožen život či zdraví, 



nebo hrozí-li škoda značného rozsahu. Ten, kdo za těchto podmínek provede kácení, 

oznámí je orgánu ochrany přírody do 15 dnů od provedení kácení. 
- Na dotaz k účasti Občanského sdružení Denemark u jednotlivých jednání z oblasti ŽP; 

ano jako OS se může vyjadřovat k jednotlivým požadavkům 

- Denemerk je občanské sdružení, které vzniklo v návaznosti na studentskou brigádu 

Zelené město, která proběhla v létě 2006 a hlavní náplní byla úprava údolí Vrchlice; 

- Sdružení ve svých stanovách prezentuje: ekologickou činnost; ochranu životního 
prostředí; vzdělávací činnost a realizaci projektů směřujících ochraně životního prostředí 

 

 

2. Úklid a zeleň ve městě 

- Ing. Štolbová – informace k úklidu kontejnerových stanovišť; do RM byl podán materiál k 

zajištění úklidu kontejnerových stanovišť umístěných na katastru města Kutná Hora, zatím od 

1.2.2013 do 31.12.2013,  za částku 30000,00 Kč (včetně DPH) společností MVE Plus, s.r.o. 

(přijato souhlasné usnesení RM dne 23.1.2013); 

- Ing. Majznerová – v Čáslavi jsou nízké vzdušné zídky kolem kontejnerových stání, vypadá to 

dobře a zapadá do koncepce sídliště; 

- pokračování zónového čištění v ulicích města; rozšířeno o čištění ulic v lokalitě sídliště 

Puškinská; 

- pan Kozák – stromy břízy, alergen, velké množství opadaného listí, zda by nebyl vhodnější 

druh k výsadbě; 

- Ing. Jiránková – při nové výsadbě se dbá o to, aby to byly stromy vhodnější k lidskému obydlí 

jak po stránce ŽP a aby nebyl alergenem; postupně se stará výsadba nahrazuje novou. 

 

3. Regenerace panelového sídliště 

- Ing.Jirásek podal zprávu z jednání, kterého se účastnil i s předsedou komise panem 

M.Hlavatým ohledně II.etapy realizace regenerace sídliště Šipší; 

-  připomínkování k II. etapě; největší diskuse kolem parkování 

- výsledek – nebude se nakonec měnit způsob parkování (zůstane tak, jak je doposud, jinak by 

nastal velký úbytek parkovacích míst); 

- je snaha, aby těch parkovacích míst bylo co nejvíce; 

- pí Děkanovská pošle pracovní zápis z jednání, vytvořený M. Hlavatým, všem členům komise 

- pan Kozák měl návrh, zda by se nemohlo vytvořit 4-5 parkovacích míst za budovou Telecomu 

(směr Havířská stezka, prostor za kioskem); ostatní členové nesdíleli jeho návrh; 

-  Rada města projednala materiál odboru investic k regeneraci panelového sídliště na svém 

jednání dne 23.1.2013 (následně bude předložen ZM dne29.1.2013); jedná se o schválení ZM 

pro případ získání dotace z MMR na akci: „Regenerace panelového sídliště I.etapa, 2.část“, 

spolufinancováním akce dle podmínek dotace. 

 

4. Kontrola zápisu 

- pan Krásný má zpracovat oficiální zápis z jednání (II. etapa regenerace sídliště Šipší) pro účely 

Ministerstva pro místní rozvoj;  

- požadavek s toaletami při rekonstrukci chodníků v ulici J.Palacha již vyřešen (dodáno); 

- stánek kiosek je již zlikvidován; 

- diskuse o „převaděčích“ (Rada města projednávala na svém jednání materiál o osobách 

pověřených k zajištění bezpečného přechodu dětí přes pozemní komunikace v blízkosti školního 

zařízení a tento záměr podpořila). 

 

 

5. Různé 

 - „převaděči“ – získávání vhodných osob k zajištění bezpečného přechodu dětí přes 

komunikace; 

 – byla by zde osvědčená metoda využít školu Jana Palacha, distribuovat nabídku přes žáky a 

jejich rodiče do jednotlivých domácností; 

- dotaz pana Kozáka, zda funguje kamera v ulici Jana Palacha (nefunguje); 

- Ing. Exner – zda chodí s MP vybraní asistenti prevence, dle jeho názoru, nejsou úplně využití. 



- Kdo je asistent prevence kriminality? 

 
 Asistent prevence kriminality (dále jen „APK“) je zaměstnancem samosprávy 

zařazeným v obecní policii ve smyslu zákona č. 553/1991 Sb., o obecní policii, ve 

znění pozdějších předpisů.  

 APK není strážníkem ani čekatelem, ale plní úkoly, které nejsou dle zákona o obecní 

policii svěřeny výhradně strážníku nebo čekateli. 

 

 Asistent prevence kriminality se podílí na prevenci kriminality v obci; přispívá k 

ochraně a bezpečnosti osob a majetku; provádí dohled nad dodržováním čistoty 

na veřejných prostranstvích v obci. 

 

- Dopis Martina Starého – zda se zakládá na pravdě informace obyvatel, že fotbalové hřiště 

se pořád uklízí (chodníky pak jsou neuklizeny od sněhu); odpověděla Ing.Štolbová  - na 

základě informace od kolegy pana Ing. Morawského – byl vánoční turnaj, dopředu 

avizovaný, bylo nutné hřiště uklidit od sněhu, byla to jednorázová akce. 

- Pan Kozák – je propadlý chodník před ulicí Jana Palacha 167 (Ing.Štolbová zapsala). 

- Dopis pana Aleše Kernera OSM – obsah dopisu se zabývá úklidem chodníků; jeho návrh 

spočívá i v komunikaci se správci domů; zda by Město nemohlo zajistit posypový materiál 

a pracovní náčiní a dohodnout spolupráci při úklidu. 

- Ing.Štolbová – nákup náčiní a úklidového materiálu by byla nejmenší starost, zatím 

problém je jakou podobu a obsah by měla mít dohoda s SVJ, která by se měla nějaká 

uzavřít. 

- Ing.Jirásek – protihlukové opatření – jednotlivé občanské sdružení to odmítají. 

- Stížnost obyvatel domu č.p. 70 a 71, předanou zástupci  SVJ, Ing.Brabcem a panem 

Kapustou proti zamýšlenému výjezdu na kruhový objezd na Masarykově ulici; Rada 

města tuto stížnost projednávala, vzala dopis na vědomí; v současné době připravuje 

Stavební úřad MÚ stavební povolení ke stavbě areálu TESCO; dle předloženého projektu 

je zmiňovaná komunikace vyznačena pouze jako možný výjezd. Ing. Jirásek konstatoval, 

že komisí iniciovaná anketa mezi obyvateli sídliště výrazně podpořila toto řešení. 

 
 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 

 

4) Reakce rady města : 



 

 

Zapsal : Bc. Alena Děkanovská, DiS. 

Elektronicky ověřil : Ing. Zdeněk Jirásek 

 

 


